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 المستخلص :

وهدفت الدراسة الى استخدام تدريبات مقاومة الماء لتطوير بعض الصفات البدنية والميكانيكية في الوسط المائي للاعبي 
واستنتج  دنية وطول وتردد الخطوة والانجاز بعد استخدام الوسط المائيم(عدو والتعرف عمى مستوى تطور هذه الصفات الب044)

ان المنهج المقترح كان ذا تأثير فعال في تطوير القدرات البدنية مما ساعد عمى زيادة في طول وتردد الخطوة من جراء الباحث 
 .المتغيرات الوظيفيةتدريبات المقاومة داخل الماء مما اعطى مردوداً ايجابياً لتطوير الانجاز وبعض 
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Abstract  of Doctoral  thesis : 

The study aims at using water resistance training for the development of some physical and 

mechanical attributes in the water medium for (400 meters runners and identify the level of 

the development of these attributes and the length and frequency of the step and 

achievement after using the water medium. 

Conclusions: The suggested methodology was very effective in developing physical abilities 

which helped to increase the length and frequency of the step as a result of resistance training 

inside water. 

 


